

ENR 5.6 BIRD MIGRATION AND AREAS WITH SENSITIVE FAUNA / МИГРАЦИЯ ПТИЦ И ЗОНЫ С ЧУВСТВИТЕЛЬНОЙ ФАУНОЙ**ENR 5.6.1 Information on bird migration / Информация о миграции птиц**

1. A complicated ornithological situation at aerodromes and in airspace may arise in the period of mass appearance of birds connected with seasonal migration and concentrations that take place after young birds have left their nests, as well during the pre-migratory periods.

2. Estimating the ornithological situation includes collecting and analysis of the data on factual numbers of birds in breeding areas, the direction of their movement in the vicinity of the aerodrome with the object of determining the real hazards from birds to the flight of aircraft.

3. In the central region of Ukraine the main routes of migration pass in the south direction, mainly along the flow of rivers.

Places of concentration are located about reservoirs, lakes and in marshy territory.

The spring migration takes place in mid March - May; the autumn migration occurs in September - October.

During this periods, round-the-clock migrations by ducks, geese and cranes take place at the altitudes of up to 2000m.

In daytime there fly gulls (400-600 m), rooks (300-500 m) and starlings (200-300 m).

ENR 5.6.2 Areas with sensitive fauna / Районы с чувствительной фауной

For information on the areas with sensitive fauna see ENR 5.1.1.

1. Сложная орнитологическая обстановка на аэродроме и в воздушном пространстве может возникнуть в период массового появления птиц, связанного с сезонными миграциями и концентрациями птиц, которые происходят после того как молодые особи покидают гнезда, а также во время предмиграционных периодов.

2. Оценивание орнитологической обстановки включает в себя сбор и анализ данных о фактическом количестве птиц в районах размножения, направлении их движения в пределах видимости аэродрома и осуществляется с целью определения реальной угрозы, которую птицы представляют полету или воздушному судну.

3. В центральном регионе Украины основные маршруты миграции проходят в южном направлении, в основном вдоль течения рек.

Места концентрации расположены около водохранилищ, озер и в болотистой местности.

Весенняя миграция происходит с середины марта по май месяц; осенняя - в сентябре-октябре.

В этих периоды, круглосуточная миграция уток, гусей, журавлей происходит на высотах до 2000 метров.

В светлое время суток перелет чаек (400-600 м), ворон (300-500 м) и скворцов (200-300 м).

Информацию о районах с чувствительной фауной смотрите в ENR 5.1.1

INTENTIONALLY LEFT BLANK
СТРАНИЦА НАМЕРЕННО ОСТАВЛЕНА НЕЗАПОЛНЕННОЙ